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Nové víceúčelové sportovi�tě za dva a půl
milionu korun představili v Mrákově. 

Hři�tě bylo financováno z programu roz-
voje sportu Ministerstva �kolství a mláde�e
ČR za velké podpory národního vedení
nohejbalu, TJ Sokol a místních organizací. 

��áci mrákovské základní �koly při slav-
nostním otevření předvedli vět�inu mo�ného
vyu�ití areálu a jejich vystoupení, místy a�
dojemné, sklidilo u v�ech přihlí�ejících ve li-
ký ohlas,� podělil se o dojmy jeden z iniciá-
torů stavby, ing. Karel Stauber. Hři�tě je před-
nostně určené místním dobrovolným spol-
kům, ve volném čase je pak nabídnou vzdále-
něj�ím organizacím.

Správcovství areálu vlastníci teprve ře�í,
pravděpodobně bude svěřeno některému
osvědčenému kolektivu.                        (sh)

Na snímku jsme zachytili aerobik v podání
mrákovských Beru�ek.

V Mrákově u� hrají na vlastním hři�ti

Loučim slavila narozeniny. Slavnostní odpoledne ukončila působivá fontána nad rybníkem, jejími�
autory byli pocinovičtí hasiči. Více čtěte na str. 3.

Vracíme se ke svým dějinám
Čím dál více obcí na Kdyňsku oslavuje svoji
historii. Byli jsme u toho, a proto v listě přiná-
�íme nejen snímek z výstavy při setkání rodáků
v Mezholezích.

Polo�te pod stromeček
vstupenky do hradů, muzeí,

tvrzí, ZOO a jiných zajímavostí
z celé republiky. 

Jejich hodnota je 10 000 korun, vy je
koupíte v Infocentrum ve Kdyni

za dvě stovky. 
čtěte: www.kdynsko.cz, www.vwv.cz
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Uplynulo sedm dlouhých desetiletí od chví-
le, kdy společný československý stát ztratil
svého zakladatele. Ten, kdo ony chvíle skonu
T. G. Masaryka neza�il, si stě�í doká�e před-
stavit, jak ho obecný lid miloval. Byť jen drob-
né setkání či podání ruky znamenalo pro
mnohé hluboký zá�itek,  vetknutý do paměti
jako nezapomenutelný dojem. Od své babičky,
rodačky z Bolevce, jsem často slýchal, jak
coby dítě předná�ela tatíčkovi Masarykovi
malou básničku.

Během oněch sedmi desítek let pro�el ná�
stát mnoha úskalími. II. světová válka, dlouhé
období komunismu. O Masarykovi se v té době
oficiálně nemluvilo. Přesto zůstal kotvou, k ní�
jsme vzhlí�eli s nadějí, osobností, jí� si občané
nikdy nepřestali vá�it.

Po listopadu 89 to byl opět Masaryk a odkaz
1. republiky, co inspirovali demokratickou pro-
měnu státu. Pojetí společného československé-
ho státu se ukázalo sice neudr�itelným, ale tra-
dice fungování demokracie, starost o obecné
zále�itosti a fungování institucí samospráv-
ných na�ly předobraz v dědictví 1. republiky 
i v osobě T. G. Masaryka. Masaryk věřil hlu-
boce v demokracii. Jak pravil ve slavných

hovorech s TGM - Nejhlub�í argument pro
demokracii - víra v člověka, v jeho hodnotu, 
v jeho duchovnost. Eticky pro něj demokracie
byla zdůvodněna jako politické uskutečňování
lásky k bli�nímu. Demokracii pojímal jako
názor na �ivot, jako přemý�lení svobodných
občanů. Komunismus z  principu odmítal. Byl
přesvědčen, �e bez individualismu, bez nada-
ných, vynalézavých a svobodných jedinců se
nedá rozumně a spravedlivě společnost organi-
zovat. Zaposlouchejme se, co Masaryk napsal
o demokracii: "Demokracie nesmí být jen na
ústavním papíře a v ústech demagoga. Ani ten
nejlep�í parlament není k tomu, aby odhlaso-
val, co je pravda a morálka. O pravdě a mrav-
nosti se nemů�e hlasovat podle vět�iny.
Demokracie sama lidi nevychová. Slu�né,
opravdové lidi se vychovávají rodinou, �kola-
mi, církvemi, státní správou, literaturou i �ur-
nalistikou. Demokracii dělají demokrati a lep�í
demokrati lep�í demokracii. 

�aluje se na korupci - dobrá, jen do ní! 
A nedejme se svést ke generalizaci - a nevěřme
korupčníkům -, �alujícím na korupci. Je dost
korupce skoro legální - té nestačí čelit negativ-
ně, ale pozitivně: víc úcty k zákonům a státu.

Ano, myslím občanskou morálku, loajalitu ve
smyslu anglickém.

�aluje se na politické strany. Právem, pokud
ty strany horují stranickému sobectví. Ale stra-
ny přece nejsou a nemohou být jiné ne� průměr
jejich voličů, ten zase závisí na tisku a občan-
ské výchově. Jedno musíme na stranách �ádat
stále a stále: aby za své poslance a představi-
tele vybíraly slu�né, politicky schopné a vzdě-
lané mu�e a �eny. Pro mne je politika a demo-
kracie věc nesmírně vá�ná: práce pro ty nej-
lep�í a nejvybraněj�í lidi."

Tomá� Garrique Masaryk byl filosofem,
politikem a předev�ím státníkem. V moderní
historii bychom tě�ko hledali v na�í zemi srov-
natelnou osobnost. Byl člověkem realisticky
uva�ujícím a poznal, �e I. světová válka bude
spojena s neodvratným zánikem Rakouska-
Uherska. Byl tím, kdo se zaslou�il o na�i státní
samostatnost a vznik samostatného českoslo-
venského státu. Dokonce na to pamatuje
zákon. I kdyby v�ak takového zákona nebylo,
T. G.  Masaryk zůstal hluboko v na�í paměti. 

Vladislav Vilímec, 
Poslanec Parlamentu ČR

Zůstal kotvou, k ní� vzhlí�íme s nadějí

Synagoga ve Kdyni je významná památka
�idovské sakrální architektury, navazující svojí
dispozicí a funkcemi na synagogy z poloviny
18. století. Najdeme zde vcelku netknutý
původní modlitební prostor s výmalbou,
schránkou na uchování tory (aronem) 
a s výzdobou z let 1862 - 1864, kdy stavba
vznikla. V přilehlém objektu jsou zachovány
prostory rabinátu a �idovské �koly. Podle
PhDr. Arno Paříka z �idovského muzea 
v Praze je kdyňská synagoga třetí nejzachova-
lej�í synagogou v západních Čechách a zcela
výjimečně dochovaný příklad synagogální
architektury v Čechách vůbec. 

Radnici se v minulosti objekt podařilo kou-
pit a vytvořit v něm stálou výstavu o místní
historii. Přízemí dokumentuje minulost �idov-
ské komunity, patro přibli�uje významná data
a události z městského �ivota a průmyslu. 

Ve chvíli, kdy město otevřelo Muzeum pří-
hraničí, se naskytla mo�nost věnovat synagogu
výhradně �idovství, roz�ířit tuto expozici 
a nabídnout dal�í zajímavý turistický cíl.
Objekt by se stal skutečným unikátem, proto�e
v případě obnovení rituální lázně, mikve, by
Kdyně byla jedním ze dvou míst v Čechách,
kde si ji bude mo�né prohlédnout. Ve sklep-
ních prostorách je patrně zachovaný původní
bazén. 

Finanční prostředky pro celou zále�itost
zajistí město, na obnovení lázně budou spolu-
pracovat archeologové, odborného obsahu 
a instalace se ujme tachovské muzeum v čele s
Václavem Chvátalem, který je v �idovské víře
uznávaným odborníkem. 

Při schůzce jsme mu polo�ili pár otázek:
Mezi první přípravné práce patří zavede-

ní sond. Co očekáváte, �e odhalí?
Sondy do prostoru mikve zjistí, jak silná je

povrchová vrstva cementu a jakým materiálem
je vyplněn prostor bazénu pod ní. Doporučuji
vrtat dále od stěn, nejlépe uprostřed místnosti,
aby se nepo�kodil případný dochovaný původ-

Připravují dal�í osud kdyňské synagogy

Zleva: Václav. Chvátal, Jana Hutníková, Vladislav Vilímec, Jan Löffelmann.                (sh)

ní obklad. Při odkrytí mikve bude zaji�těn
dozor archeologa ze �idovského muzea. 

Jakým směrem přispěje obnovení mikve
k roz�íření expozice? Prohloubí znalosti 
o �idovském světě?

Náv�těvníkům umo�ní pohled do ka�doden-
ního bě�ného �ivota �idovské komunity. V�e
dokreslí obvyklé rituální předměty, dokumen-
ty liturgického i odborného rázu. Sna�íme se
spí�e o zápůjčku replik z tzv. pomocného
fondu, co� je jednodu��í a na�í věci to poslou-
�í úplně stejně. 

Synagoga je původní, malby zachované,
vznikne mikve, v kostele je dobová schrán-
ka na tóru, tachovské muzeum zrestauruje
části originálních svitků, které Kdyni zapůj-

čí. Je mo�né provést něco jako znovuzasvě-
cení ? 

Kdy� se synagoga uvádí do liturgického
�provozu�, probíhá slavnost zasvěcení synago-
gy, která se v různých lokalitách mů�e li�it. Je
to ale něco naprosto odli�ného od katolického
�vysvěcení kostela". Aby synagoga byla způ-
sobilá k bohoslu�bám, musí v ní předev�ím být
Tora, tedy kompletní svitek Pentateuchu. 
K místu patří �idovská obec, která je schopna
vytvořit minjan - tedy deset dospělých mu�ů.
U kdyňské synagogy to vůbec nepřipadá 
v úvahu. Jde o muzejní expozici a ne aktivní
synagogu. Expozice bude roz�ířena a doplněna
do 30. dubna.                             Sylva Heidlerová



k podzimnímu zastavení 
v černobílém světě Jaroslava Tou�e

Přízemí Muzea Přihraničí představuje a� do
konce listopadu tvorbu fotografa Jaroslava
Tou�e (1977), která se lomí do několika úhlů
pohledu na svět, který nás obklopuje. Na svých
procházkách přírodou byl okouzlen liniemi
větví stromů,  kmenů, ojíněnými  křovinami,
které se stávají bílým krajkovím. Později je
zaujat kmeny různých dřevin, jejich detaily, ale
i rytmem opakování a překrývání. Jinou částí
tvorby jsou snímané detaily přírody. Např. hla-
vice uschlých bodláků na dlouhých stéblech.
V�e ve spojitosti tvoří výtvarně čisté a ničím
neru�ené kompozice. Ve v�ech případech se
nejedná o destrukci, laciné �okování diváka
ani o novost  výrazu za  ka�dou cenu.

Obdobný přístup zvolil při snímání portrétů
svých přátel, či rodinných příslu�níků.
Protagonisté jsou nasvěcováni  jedním světel-
ným zdrojem, nejčastěji ze strany, ale také
zezadu, přičem� výsledek upomíná na fran-
couzské siluety z konce devatenáctého století.
Nejinak je tomu i u aran�ovaných záti�í, kde je
pou�it jeden světelný zdroj a někdy jsou vyu�i-
ty odrazy prostřednictvím zrcadla. Tento způ-

sob umo�ňuje pestrou hru se světlem a stínem.
V tomto případě u Jaroslava Tou�e nehrají
divadlo herci, ale přímo konkrétní u�itkové
předměty např. skleněné poháry, vázy a čí�e
postavené na stole nebo �idli.  V nich se nepa-
trným posouváním mění bizarní obrazy vznik-
lé průhledem přes čirou tekutinu. Divák je
nucen se zastavit, zamyslit se a tiché proměny
si sám vyhledat. 

Prudké světlo nás upozorní často na důle�itý
detail, větvička lísky umístěná v pozadí za sní-
manými čí�emi vytváří při posunu předmětů
dal�í a dal�í variace tvarů.

V poslední době vstupují na scénu různě
nasvícené textilní krajky, které jsou přítomné
pouze svým stínem. Vznikají jakési pohádkové
pavučiny, které v�ak vytvořily �ikovné ruce
�en krajkářek.  Východiskem tvorby Jaroslava
Tou�e je důkladné poznání práce předních čes-
kých fotografů, hlavně Josefa Sudka, jeho�
kompozice sestavené z prostých věcí na nás
působí dosud. Věřím, �e přinejmen�ím stejně
osloví diváky i tvorba Jaroslava Tou�e.

Václav Sika, 
vedoucí Galerie bratří �pillarů  

v Doma�licích  

Při svých prázdninových vyjí�ďkách si sku-
pinka dětí ze V�erub v�imla mladého čápa,
který se bezúspě�ně pokou�el vzlétnout ze
zarostlého okolí rybníka. 

Spojily se proto s p. Makoněm ze Záchranné
stanice �ivočichů a počkaly na místě, ne� při-
jel. Pan Makoň se spolupracovníky čápa
odchytil a upozornil na příčinu marných snah
o vzlétnutí - nedorostlé peří na letkách. 
Čáp proto putoval do Záchranné stanice a

děti byly odměněny dvěma DVD o činnosti
této stanice.  Smutné je, �e na stejném místě
děti na�ly dvě vyhozená �těňata, o která se také
postaraly - na rozdíl od těch, kteří je sem
"odlo�ili".                                             (rr)

Zachránili čápa

Slavnostní bohoslu�bou v kostele Narození
Panny Marie v Loučimi začaly v sobotu 4.8. osla-
vy 650 let zalo�ení obce a setkání rodáků. 

Po m�i se před kostelem seřadil průvod, do
jeho� čela se postavili v uniformách dobrovolní
hasiči okolních sborů,  místní a také pocinov�tí 
a lhot�tí s prapory, Policie ČR na chvíli zastavila
dopravu a průvod se za řízného doprovodu
Doma�ličanky vydal na náves. Obe�el rybník,
napochodoval do improvizovaného areálu a hned
na začátek při�lo překvapení. 

Hymnu zazpíval sólo operní zpěvák Jan Janda,
který u� víc ne� 10 let v Loučimi bydlí.

Místostarostka Jana Dirriglová pak promluvila 
o �ivotě v obci, po ní pozdravil a znak města
Neukirchen b. Hl. Blut předal jeho starosta Josef
Berlinger a vzápětí na to pozdravil loučimské pan
Edig Hoffman - zástupce zemského úřadu okresu
Cham, který je bez nadsázky velikým příznivcem a
fanou�kem Loučimi. Náměstkyně krajského hejt-
mana mgr. Olga Kalčíková krátce a s úsměvem
meditovala nad slovesným rodem Loučimi a před-
seda Sdru�ení obcí Kdyňko a starosta Kdyně Jan
Löffelmann pronesl také jen krátkou zdravici, pro-
to�e téměř 400 (!) platících diváků u� čekalo na
program. A ten probíhal svi�ně také díky zpěváko-
vi Doma�ličanky Josefu Kupilíkovi, který se ujal
moderování. 

Jako první při�la na řadu historická scénka 
v podání místního dočasného ochotnického soubo-
ru o vzniku - podle pověstí - vesničky Loučim, ve
které účinkovaly místní děti a �eny za doprovodu
harmonikáře Václava Valenty. A vyprávěné příbě-
hy byly podány hezkým chodským nářečím, byť
Loučim le�í těsně za hranicemi Chodska.

A proto�e se místní cítí blí�e k Doma�licím, byl
dal�í na řadě národopisný soubor Mráček s vlastní
dudáckou kapelou v krásně barevných chodských
krojích. Po několika skladbách Doma�ličanky
nastoupili �ermíři skupiny Korbel. Také ti pojali
svůj první vstup podle scénáře o Loučimské mado-
ně a sklidili zaslou�ený potlesk. 

�eny místního Sokola rozevlály na zeleném
trávníku pod pódiem své fialové sukně v předve-
dení sletové skladby, kterou loni cvičily na celo-
státním sletu na Strahově a bylo na nich vidět, 
�e cvičí s chutí a zápalem. Měly úspěch. Po dal�ím
vstupu �ermířů předvedli pocinovičtí dobrovolní
hasiči ukázku zásahu u �havarovaného� auta 
a potom u� překlenula místní rybník fontána ze
dvou proti sobě stříkajících proudnic. 

Tří�ť vodních kapek pak vytvořila barevnou
duhu, jako by symbolizující barevné odpoledne,
které se líbilo snad opravdu v�em. Svědčí o tom
konec konců pár zápisů v náv�těvní knize výstavy
s názvem �Historie a současnost Loučimi�, která
byla otevřená celý den: 

�Vřelý dík organizátorům oslav a výstavy a pře-
jeme Loučimu v�e nej do dal�ích 650 let.�
�Výstava se nám moc líbila, jen tak dále.� �Děkuji
za moc hezké zá�itky, výstavou jste se moc blejskli.
Fandím vám!� �Pozdrav z Moravy, děkujeme za
příjemné vzpomínání, děkujeme na prohlídku, za
pěkný zá�itek.�  �Loučimáci, pěkné setkání se vám
povedlo, výstava je hezká, děkuji v�em organizáto-
rům.� �Výstava je dobře uspořádána s dobrou
znalostí historie.�

Večer pokračoval zábavou ve společenském
stanu, kam se přesunula Doma�ličanka, zatímco
tanečníci obsadili pódium, které celé odpoledne
patřilo kapele.

�Troufám si říct, �e jsme v�ichni měli příle�itost
důstojně oslavit tak významné historické výročí
650 let obce, zúčastnit se srazu rodáků a přátel
Loučimi a pro�ít jeden nev�ední a velice příjemný
den,� zhodnotila oslavy místostarostka Jana
Dirriglová. �Myslím, �e na�e snaha poskytnout
star�ím i mladým příle�itost pobavit se, setkat se 
s kamarády, popovídat si s přáteli, zavzpomínat na
minulost i sdělit si své plány do budoucna, se
neminula účinkem. 

Významným aspektem příprav a konání této
akce byl také projev sounále�itosti a pospolitosti
na�ich obyvatel, ukázka vynikajících organizač-
ních schopností a ochota vět�iny pomoci a přispět
ke konání oslav.�       Zdeněk Huspek, Loučim

II nn ff oo cc ee nn tt rr uu mm   vv ee   KK dd yy nn ii
vás zve

V Loučimi slavili kulaté výročí obce

Kdy a proč jsme stavěli stan  
Sdru�ení obcí Kdyňska 

Společenské místnosti bývalé kdyňské
synagogy o�ijí různými besedami, výstav-
kami i kurzy ručních prací. Chcete-li se do
programu sami zapojit, přijďte se do jejích
prostor o va�em nápadu poradit.
Tel. 379 428 669

Zve vás společnost

4.  5. Pouť ve Slavíkovicích
19.  5. 110. výročí zalo�ení

Sboru dobrovolných hasičů 
16.  6. Oslava  postupu I. A třídy 

TJ Slavoj Koloveč 
30.  6. Prodejní a zábavní akce, APM

Kdyně
21.  7. Oslava 810 let, OÚ Koloveč
28.  7. Hájecká pouť, OÚ V�eruby

4.  8. Setkání rodáků a přátel oslavy 650
let zalo�ení obce, OÚ Loučim

18.  8. Kolovečská pouť, OÚ Koloveč 
25.  8. Brnířovská �lapka, OÚ Brnířov

1.  9. Na plech open Soustov  I. ročník,
OÚ Dla�ov

8.  9. Setkání rodáků obce Mezholezy,
OÚ Mezholezy  
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Třicetičlenná skupina patnáctiletých dětí 
z Berlína s pěti vedoucími strávila čtrnáct dní
na Chatové osadě Hájovna ve Kdyni. 

U� dopředu hlásili, �e v jejich zájmu je
seznámit se s �idovskou otázkou, chtěli nav�tí-
vit synagogu a objednali si zájezd do Terezína.
Chatovou osadu přizpůsobili svému pobytu,
kiosek se změnil v kuchyň, na přilehlé louce
postavili polní stan a přístře�ek, společenské
prostory slou�ily dopolední výuce. Dospívající
mláde� působila skromně a překvapivě se sna-
�ila komunikovat česky, instruktoři se po
osadě často pohybovali s českým slovníkem. 

Osudy kdyňské �idovské komunity, obyva-
tel, jejich� poslední dopisy z koncentračních
táborů představuje místní expozice, stejně jako
otřesné svědectví Terezína, se stalo jedním 
z jejich táborových témat. Děvčata a chlapci
projevovali při prohlídce zájem i soucit.
Některá dopoledne věnovali malým dětem 
z osady, které vyu�ili při vzájemných česko-
německých rozhovorech a hrách. 

Vlastní prázdninový program vyvěsili na
dveře společenské místnosti v če�tině.

O to nepříjemněj�í pak bylo jejich oznáme-
ní o kráde�i, při které jim ze stanu zmizela část
hudební aparatury. A je�tě jeden poznatek z
pobytu berlínské mláde�e. Největ�í počet
jejich organizačních dotazů směřoval k ekolo-
gickému třídění odpadu, sami si pro tento účel
přivezli několik druhů plastových pytlů 

Mladí Němci se učili �idovské historii

Na osadě se berlínská mláde� seznamovala 
s českými i �idovskými dějinami

Dle Dr. Jindřicha Vančury mů�eme zalo�ení
osady Miletice datovat do 13. století. První píse-
mná zmínka o osadě se nalézá v berním rejstříku
z roku 1379. V kronice obce se dozvídáme, �e roku
1760 dal zbudovati miletický pán  kapli sv. Jana
Nepomuckého a to v barokním slohu. Statek mile-
tický byl majetkem Jana Václava Schmied-
gräbnera rytíře z Lusteneggu. Ke statku nále�ela
ves Miletice čítajíce 34 čísel se zámečkem a kaplí.

V roce 1751 se staly Klatovy sídlem krajského
úřadu, který tu působil a� do zániku Klatovského
kraje v roce 1849. Správní reformou císařovny
byly Klatovy pový�eny na sídlo krajské vlády 
a kriminálního soudu. Prvním krajským hejtma-
nem se stal Josef Schmiedgräbner von Lustenegg,
dosavadní hejtman Plzeňského kraje, který sídlil
v Mileticích.  (Čerpáno z  Klatovy město, histo-
ricko - turistický průvodce č.14)    

Dal�í zajímavý údaj z kroniky je z roku 1839,
kdy obec měla 46 čísel a �ilo zde 348 obyvatel.
Vesnice byla sídlem úřadu vrchnostenského 
a kromě kaple a zámku měla brusírnu, pivovar na
8 sudů, 1 dvůr, 1 vinopalnu a 1 hostinec.  

V současnosti jsou Miletice  malou vesnič-
kou, kde k 1. 1.2007 �ije 68 obyvatel. Zmíněný
miletický statek ji� tady nenajdete, jen tu
�Panskou zahradu�  a uprostřed vsi pak zají-
mavou kapli sv. Jana Nepomuckého, která si
zaslou�í nejen pozornost, ale také  celkovou
opravu. Je ve vlastnictví obce a historicky
velmi cenným majetkem. Cítím povinnost tuto
památku zachovat i dal�ím generacím. Věřím,
�e se nám kapli postupně podaří opravit.

Současný sportovní �ivot
Volejbalový turnaj v Mileticích proběhl 

25. srpna na volejbalovém hři�ti v tzv. Panské
zahradě. Zúčastnilo se ho pět dru�stev na
dobré sportovní úrovni: SDH Miletice,
Bumerang Srá�ov, Su�ice, Chlaďáři Janovice
nad Úhlavou, SHC Siberien Huskyclub. 

Vítězem se stalo dru�stvo Bumerang
Strá�ov. 

Velký dík za zdařilou akci patří dobrovol-
ným hasičům z Miletic, zvlá�tě pak slečně
Jaroslavě Tauscherové.  

Obec Miletice je ale men�ími sportovními
akcemi u� známá. Kromě tohoto prázdninové-
ho je také oblíbený turnaj ve stolním tenise,
který SDH Miletice pořádá v zimních měsících
jako �Memoriál Karla Hejlíka�.

Petr Kode�, starosta obce Dla�ov

Něco málo z Miletic

Páťáci vrátili Kdyni na mapu a vyhráli druhé místo
Letos se na�e třída ji� podruhé zúčastnila

celostátní soutě�e v anglickém jazyce:Video
pohlednice z mého města. Úkolem soutě�ících
je natočit v angličtině krátkou video pohledni-
ci, ve které představí místo, kde �ijí.

Tentokrát jsme video pohlednici nazvali
�Pohádka o Kdyni� (�The Fairy Tale About
Kdyně�). Byli jsme sehraná skupina. Na�e
paní učitelka �árka Zlámalová nám pomohla 
s anglickými texty, které jsme se museli naučit.
Rozdělili jsme si role a sami vyrobili masky.
Byli jsme převlečeni do �kolních potřeb. Ná�
detektiv (Jakub Havlovic) pátral po zlodějovi
(Ondřej Ticháček), který na mapě sebral město

Kdyň�tí páťáci čekají na vyhlá�ení výsledků.
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Kdyně. V�echny �kolní potřeby ho pomáhaly
dopadnout. Nakonec v�e dobře dopadlo 
a Kdyně se opět objevila na mapě. Pohádkový
příběh mohl trvat maximálně 3 minuty. Bylo
super, kdy� jsme v maskách jezdili po na�ich
památkách, např. jsme natočili Rýzmberk,
Koráb, kostel sv. Mikulá�e, synagogu, radni-
ci� .23. května se v Praze na Ministerstvu
�kolství, mláde�e a tělovýchovy ČR konalo
slavnostní vyhlá�ení výsledků soutě�e.
Umístili jsme se na 2. místě a byly jsme moc
�ťastní, v�dyť Kdyni teď díky nám znají i v
Praze. Cestou zpět domů jsme si za odměnu
pro�li Bludi�tě na Petříně, kde jsme se hodně
zasmáli. Dal�í zastávka byla v Koněpruských
jeskyních a i tady jsme si u�ili spoustu legrace. 

A kdo si u�íval a zúčastnil se natáčení?
Helena Fidrantová, Veronika Friebelová,
Stanislav Hanák, Lucie hartlová, Jakub
Havlovic, Lucie Hirschauerová, Kristýna
Hrkalová, Jiří Kacerovský, Michal Královský,
Pavel Mochura, Jana Pálková, Denisa
Smolíková, Anna Straková, Michaela
Svastiková, Tomá� �kraban, Hana �obrová,
Richard �vihel, Ondřej Ticháček a Gabriela
Wiesnerová. 

Angličtináři  5.C,
Masarykovy Z� Kdyně

a nádob. Po jejich odjezdu zůstalo místo ukli-
zené, bez odpadků, v�echny chatky vytřené.
Nabízí se srovnání s několika českým �kolní-
mi výlety, které jsme na chatové osadě také
měli mo�nost ubytovat. 

Mo�ná jde právě o tu výjimku, která potvr-
zuje pravidlo, ale na jejich konci nezřídka
zůstaly rozházené odpadky, rozbité láhve, ulo-
mené dr�áky či chatky vytopené pivem.
Nechci zatracovat, spí� vyjádřit potě�ení 
z chování berlínských teenagrů, ze kterého,
proč to nepřiznat, jsme měli zpočátku obavy.

Sylva Heidlerová, Slu�by města Kdyně
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Po hořkém tréninku sladké úspěchy

V sobotu 8. září posvětil  keramickou plas-
tiku sv. Jáchyma, sv. Anny a Panny Marie
vikář Miroslav Kratochvíl v Koutě na �umavě.

Plastika, jejím� autorem je klatovský
výtvarník Gustav Fifka, nahradila poničený
obraz sv. Anny, který nechal zhotovit obecní
radní Ferdinand Apfelbeck v roce 1893. 

Tento obraz, umístěný na kamenném pod-
stavci, byl v minulosti několikrát obnovován,
ale v poslední době byl u� zcela zapomenut. 

Díky iniciativě paní Anny Váchalové, byla
provedena celková oprava, je� se skládala 
z několika etap. Poničený �ulový podstavec,
který dlouhá léta stál v soukromé zahradě, byl
vykopán a kameník pan Robert Olejník 
z Kouta na �umavě ho opravil a celkově 
očistil. 

Pro nové dílo výtvarníka Fifky bylo třeba
zhotovit ocelovou schránku, která by se na
�ulový podstavec dala upevnit. Této práce se
ujal rovně� místní občan pan Petr Baloun. 
Po natření schránky mohlo dojít ke zkompleto-
vání. 

Podstavec byl usazen na obecním pozemku
u cesty vedoucí z obce směrem ke �kapličce� 
(Kaple U tří kří�ů). Na něj pak byla připevně-
na zmíněná schránka, do které kameník speci-
ální hmotou vlepil plastiku sv. Jáchyma, 
sv. Anny a Panny Marie. 

Občané, kteří se posvěcení nezúčastnili,
mohou nyní dokonané dílo posoudit při svých
procházkách.               Václav Duffek, starosta

Oprava sakrální památky
Milovníci hipoturistiky, nebo-li cestování na

koni, mají mo�nost nového výletu na
Kdyňsku. 

Cestu vybrala firma AgAkcent v rámci pro-
jektu Hipostezky v Po�umaví, který byl pod-
pořen z prostředků Evropské unie. Hipostezka
na Kdyňsku vede z hraničního přechodu
V�eruby podél státní hranice do Pomezí,
pokračuje přes Chodskou Lhotu k Dobré Vodě
u Pocinovic a pak dál směrem na Miletice. Zde
prozatím hipostezka končí. 

V budoucnu pak bude trasa pokračovat
podél česko-bavorských hranic přes Hartma-
nice a Ka�perské Hory, kde se napojí na exis-
tující koňské cesty v ji�ních Čechách. 

Stanice a úvazi�tě pro odpočinek jezdců i
koní zmapovala společnost AgAkcent u� v
minulosti, vloni je zvýraznila informačními
cedulemi, které jsou rozmístěny při jednotli-
vých stanovi�tích. Na Kdyňsku je to například
ve V�erubech, Brnířově a Úborsku.           (mv)

HHiippooss tteezzkkaa

Pocinovičtí stolní tenisté (zleva): M. Jehlík, D. Janda,  M. Jehlík  P. Jehlíková, O. Kočka, P. Kočka.

První prázdninový víkend se konalo sou-
středění pocinovických nadějí pod vedením
leto�ního mistra ČR Josefa Plachého. Tréno-
valo se dvakrát denně 2 hodiny s divizními
hráči. 

Dva týdny po soustředění v Pocinovicích
jeli mladí stolní tenisté na týden do Kladna,
kde se opět dvou fázově trénovalo. Trénink
zahrnoval jak fyzičku, tak hru u stolu. Navíc se
po celé prázdniny hrálo několikrát týdně 
v sále.
Tře�ničkou na dortu byla dětská olympiáda 
v německém Düsseldorfu, kam Pocinovičtí jeli
ve slo�ení: Petra Jehlíková, Miroslav Jehlík
ml., Dominik Janda, Ondřej Kočka a trenéři
Miroslav Jehlík st. a Pavel Kočka. Konala se
po tři dny, se�lo se zde 1395 účastníků 
z Německa a mnoha evropských zemí, např.
Česka, Srbska, Rakouska, Slovinska, Bělo-
ruska, Belgie, Nizozemí, �výcarska a dal�ích. 

Děti ve věku osm a� patnáct let bojovaly na
80ti stolech v lehkoatletické hale LTU-Arena
ve 23 soutě�ích, které doplňoval rozsáhlý pro-
gram a utkání prvního kola leto�ní Bundesligy
mezi Borussií Düsseldorf a TTC Fulda-
Maberzell. Utkání, na něm� padl ligový rekord
náv�těvnosti 4200 fanou�ků, bylo nezapome-
nutelným zá�itkem. 

V průběhu celého turnaje měly děti neustále
co dělat. Mohly se zúčastnit různých soutě�í,
her a vyhrát zajímavé ceny v tombole. Vedle
vlastních výkonů a výsledků nejvíce v průběhu
turnaje zaujaly autogramiády a exhibice Timo
Bolla, Christiana Süße, Dimitrije Ovtcharova,
Jean Michel Saiva a v neposlední řadě i na�e-
ho Petra Korbela.

A jak dopadly pocinovické naděje?
Ve dru�stvech: Miroslav Jehlík ml. a Ondřej

Kočka se umístili na 9.- 16. místě Dominik
Janda s hráčem z Prahy Matou�em Kaincem se
umístili na 17.- 32. místě Petra Jehlíková a
hráčka z Prahy Petra Polednová se umístily na
5.-8. místě.
V jednotlivcích:

Petra Jehlíková se umístila na 5.- 8. místě ze
190 děvčat. Dominik Janda se umístil na 32.-

64. místě z 200 chlapců. Ondřej Kočka se
umístil na 16. - 32. místě z 200 chlapců.
Miroslav Jehlík ml. se umístil 8.-16. místě ze
160 chlapců. 

Tímto turnajem jsme zakončili letní přípra-
vu na následující sezónu 2007/2008. A ji� 
1. a 2. září začaly boje o první republikové
body v Praze na Spartě, kde se v�ichni tito na�i
hráči umístili v první dvacítce.                       

(MJ)
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! Zrenovovaným vchodem mohou do
svého obecního úřadu kráčet občané 
v Zahořanech? Nová podesta, schodi�tě 
i vstupní dveře odčerpaly z rozpočtu 350
tisíc korun. Zároveň se ale povedlo u�etřit za
zhotovení zábradlí před budovou, jeho�
konstrukci vyrobili v pracovní době dva
�ikovní zaměstnanci úřadu. Obec se tak
postarala o bezpečnost občanů vlastními
silami, bez zbytečných nákladů. 

! Pět set let výročí obce Brnířov by
mohlo být u� nav�dy  vytesáno do kame-
ne? Jubileum oslaví Brnířov�tí v srpnu pří�-
tího roku, ale u� nyní přemý�lejí o programu
a pamětních materiálech. Rozhodnuto je
zatím o publikaci, kterou připraví paní
Marta Zemanová společně s regionálními
historiky. Kámen z Orlovic u� místní
nad�enci sice také na náves dopravili, ale o
tom, zda ho umělec Michal Rittstein ozdobí
památečným nápisem, se teprve chtějí pora-
dit s občany obce. 

! O pět měsíců déle bude čekat deset
rodin na nastěhování do nových bytů 
v Chodské Lhotě? Vinu na zdr�ení nese
zkrachovalý Stavební podnik v Klatovech.
Díky stavebnímu dozoru obec nepocítila
finanční újmu a firmě, která je v konkurzu,
na�těstí nezaplatila ani korunu navíc. Nyní
schází omítky, podlahy, přípojka vody 
a elektřiny. Venku je třeba osadit čistírnu
odpadních vod, vybudovat parkovi�tě a pro-
vést závěrečné úpravy. Kvůli časové prodle-
vě muselo proběhnout také nové výběrové
řízení na firmu, která v�e dokončí. �Měli
jsme �těstí, �e dotace ministerstva pro míst-
ní rozvoj, která činí na jeden byt 550 tisíc
korun, byla prostavěna. Nastaly ale dal�í
komplikace. Bankovní úvěr na dům měl být
vyčerpán do konce roku. Musíme se s 
peně�ním ústavem  dohodnout na posunutí 
termínu čerpání peněz do pří�tího roku,�
vypočítává v�echny potí�e starosta Fran-
ti�ek Jílek. .

! Ve zcela nové zpovědnici se mů�ete
vyzpovídat ve Staněticích? Kostel sv.
Kunhuty z konce 14. století, který je domi-
nantou obce, tak získal na své přita�livosti.
Dubová, vyřezávaná zpovědnice je téměř
autentická. Předlohou k ní bylo původní
dílo, které je nyní muzejní památkou. 
K tomu, aby novotou vonící dílo mohlo
nahradit rozpadající se památečnou zpověd-
nici, bylo zapotřebí sedmdesáti tisíci korun,
padesát tisíc uvolnila z rozpočtu obec, zby-
tek doplatila církev. 

! Hájecký Klondayk pokračuje ve své
činnosti a na konci prázdnin se rozhodl
uspořádat pro děti loučení s prázdnina-
mi? Zábavné a soutě�ní odpoledne se kona-
lo na místním hři�ti, kde si děti vyzkou�ely
svoji zručnost a �ikovnost v různých soutě-
�ích. Za odměnu si spokojeně odná�ely
drobné odměny, a tak mají s koncem prázd-
nin spojené pěkné vzpomínky.              (sh)

V�eruby dne 28.7. 2007, 13.00 hod., sou-
kromý pozemek Ládi Hůly u rybníka, voda
19°C, vzduch 22°C, zata�eno, vítr  místy 7 m/s
a k tomu 54 závodníků /41 mu�ů, 7 �en a 6
dětí/. Podmínky k dal�ímu veleúspě�nému 
9. roč. V�erubského Ironmanna!

Po prezentaci se pole závodníků soustředilo
na břehu rybníka. Se zaostřeným zrakem  sle-
dovali rozbouřenou hladinu vody a v dáli dvě
bojky, které označovaly plaveckou část trati.
Slibovaných 300 metrů bylo bohu�el tam, 
ale i zpátky! Starostka Lída Rousová odstarto-
vala závod a v�ichni se vrhli do vody. 

Z ní první vylézali David Tondl, Mí�a
Křenovská, za nimi Martin Sokol, Venca
Dufek, Václav Podestát a Martin Beber mlad-
�í. Tradičně si vodu vychutnával několikaná-
sobný vítěz závodu Petr Höll a nebýt Buřta,
který mu dýchal na záda, vytvořil by patrně
plavecký antirekord trati. Pak to ale při�lo, sedl
na kolo a jel a jel a jel. Koho nepředjel, toho
předběhl a jako první protrhl cílovou pásku. Za
ním se utvořilo několik zápolících skupinek,
které  dr�ely tempo a bojovaly i v poslední,
bě�ecké, disciplíně. 

Závod měl dobrou úroveň, změna trasy přes
SRN byla volena citlivě a měla velký ohlas
nejen u závodníků, ale i u české a německé
veřejnosti. Za tento nápad vděčíme panu Ing.
Vítovcovi, triatlonové legendě, rovně� i za
provedení managmentu na�eho závodu.
Rekordem závodu byla rovně� účast sedmi
�en, kde se opět neztratila na�e veteránka 
a reprezentantka V�erub, M. Musilová. 

Obec V�eruby dále nejlépe reprezentovali
policisté Oskar Hamrus  na 10. místě a Petr
Haas na 12. místě (ten zaznamenal zatím
dosud největ�í posun v kvalitě přípravy a po
právu si zaslou�í uznání) Potě�ující byla účast
�esti dětí, které dosáhly velmi dobrých výsled-
ků a jsou tak příslibem do budoucnosti tohoto
sportu. Obzvlá�ť silným zá�itkem byl výkon
Pavlínky a Martina Beberových. Poprvé jsme
měli na trati několik profesionálních fotografů
a mohli proto pohlédnout na fotkách do tváří
závodníků, kde se zračilo úsilí, síla dojmů 
a nenapodobitelná atmosféra. Ano, stát se
�elezným mu�em stojí hodně sil a člověk má
mo�nost poznat své já i z jiné stránky. Myslím
si, �e toto poznání posiluje přátelství a skryté

V�ichni byli ze �eleza

Kdyni v �elezném klání reprezentovl tým Jabkoty.

POZOR ZMĚNA PRACOVNÍ DOBY

Mimo sezonu  (říjen - duben)

Po - Pá 8.00 - 12.00
13.00 - 16.00

So - Ne zavřeno

V otevírací době sběr po�kozené obuvi
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hodnoty uznání nejen sebe, ale i druhých. Dost
ale filosofie! 

Velké díky zaslou�í také organizátoři a
v�ichni sponzoři závodu. Bez nich by se tento
závod nemohl odehrát. Jedinou chybičkou
bylo zdlouhavé vyhodnocení a počítačové
zpracování cca s 60 minutovou ztrátou. Vot
těchnika! A� na několik výjimek ale v�ichni
vydr�eli do 17 hodin, kdy ve skvělé atmosféře
konečně proběhlo vyhodnocení /o to cenněj�í,
�e v�ichni opět dojeli bez zranění do cíle/. Této
role se zhostil ná� výborný moderátor Láďa
Bure�, ceny předával Petr Haas, Balík a Zdena
Musil. Ka�dý ze závodníků si kromě medailí,
pohárů a diplomů odnesl hodnotnou cenu.  Pak
se u� slavilo, hrálo, zpívalo a hodovalo, penzi-
on Maxov obstál na jedničku, Marta i Honza
byli skvělí - děkujeme. Pří�tí rok nás čeká 10.
jubilejní závod. Doká�eme zvládnout rostoucí
po�adavky na bezpečnost, organizační zabez-
pečení, finance atd.? Nechme se překvapit.
Ne� ukončím tuto zprávu, dovolte, abych
poděkoval  pořadatelům.  Díky v�em skvělým
závodníkům, sláva vítězům a čest těm, kteří
závod absolvovali, nebylo pora�ených!!!          

Zdeněk Musil
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SDH Nová Ves - Vítovky uspořádal v sobo-
tu 1. září Memoriál Josefa Schödlbauera 
v po�árním útoku a soutě� jednotlivců na 100
metrů o pohár starosty obce. 

Byl to u� čtvrtý ročník, bohu�el účast jen
čtyř dru�stev byla dost slabá. Počasí nebylo
ideální, soutě� provázely de�ťové přeháňky. 

Po tuhém a sportovním boji zvítězilo dru�-
stvo z Prapoři�tě a získalo nejen putovní pohár,
ale i sele. Druhé skončilo dru�stvo z Březí, 
3. V�eruby a poslední 4. místo obsadilo dru�-
stvo domácí z Nové Vsi. V soutě�i jednotlivců
o pohár starosty obce zvítězil Ladislav Mráz,
druhý skončil Miroslav Tomá�ek a třetí Tomá�
Jankulík, v�ichni z Prapoři�tě. 

Chtěl bych poděkovat v�em za přípravu sou-
tě�e, obsluze ve stánku, rozhodčím, ale hlavně
sponzorům, kterými byly Elitex Machinery,
MÚ Kdyně, OÚ Nová ves, ZEOS Brnířov 
a Bohumil Kreuz ml. z Hluboké. Po skončení
soutě�e pokračovala zábava pod stanem. Za
doprovodu harmoniky, mandolíny a kytary
jsme si zazpívali a bavili se do časných hodin.

Václav Kraft, starosta

Memoriál Josefa
Schödlbauera

Mladí hasiči v Soustově se v roce 2006 roz-
hodli zalo�it tradici v  pořádání hasičské sou-
tě�e a nazvali jí " naPlech open". První ročník
se vydařil po v�ech stránkách a druhý ročník
soutě�e v leto�ním roce překonal v�echna oče-
kávání organizátorů. 

Je�tě ráno 1. září se obávali o účast dru�stev,
ale nakonec byla velmi dobrá. Vlastní soutě�
začala v odpoledních hodinách a zúčastnilo se
jí 21 dru�stev mu�ů, 7 dru�stev �en a 4 dru�-
stva dětí. Proběhla bez vá�ných organizačních
trhlin. Díky sponzorům obdr�eli v�ichni i hod-
notné ceny. Organizátoři velice ocenili mo�-
nost velkoplo�ného stanu, který si Dla�ov

Hasičská soutě� v Soustově
Sbor dobrovolných hasičů Starec oslavil své

80. výročí zalo�ení sboru 28. 7. 2007. Na této
akci se se�li hasiči jak místní, tak i s okolních
sborů a společně byli přítomni slavnostního
vysvěcení nového praporu sboru. Pak následo-
val slavnostní průvod obcí s hudbou Horalkou,
za účasti hasičů v čele s hasičskou stříkačkou
"Babičkou" ze sboru Kdyně, starostou města
Kdyně, ostatních hostů a občanů nejen ze
Starce.

Mladí hasiči z Kouta na �umavě měli 19. -
22. 7. soustředění na hasičské chatě v Kout-
ském lese. V rámci této akce 21. 7. nav�tívili
Hasičský záchranný sbor Plzeňského kraje -
centrální stanici Plzeň - Ku�utka. 

Jde o velmi moderní pracovi�tě. Příslu�níci
na této stanici se mladým hasičům velice
ochotně věnovali. A tak si mohli prohlédnout
zálo�ní operační středisko, pokoje příslu�níků
i gará�e. Polygon pro výcvik v dýchacích pří-
strojích si mohli také sami vyzkou�et. Viděli 
i výjezd jednotky k dopravní nehodě.

Sbor dobrovolných hasičů Kout na �umavě
pořádal 4. 8. soutě� v po�árním útoku �O
Koutský korbel�. Soutě� byla zařazena do seri-
álu Západočeské hasičské ligy. Zúčastnilo se
27 dru�stev mu�ů a 7 dru�stev �en. První
místo obsadilo dru�stvo mu�ů ze Strá�cva 
a dru�stvo �en z Bučí 1.

O letních prázdninách provedl sbor Kout na
�umavě tři ukázky pro �koly v přírodě na
Koutském zámku. Dvakrát ha�ení po�áru 
a jednou evakuaci s hořícího objektu. Děkovný
dopis ze Základní �koly Plzeň - Starý Bolevec
dokládá, �e se ukázky dětem líbily.

Mladí hasiči se připravují na soutě� v po�ár-
ní v�estrannosti, která je součástí celostátní hry
Plamen.                           Helena Klimentová

tisková mluvčí 9. okrsku 

Devátý okrsek

Kdyňská babička v akci při setkání
v Mezholezích

vypůjčil  od Sdru�ení obcí Kdyňska. Díky této
přenosné a pěkné stavbě se mohla konat také
taneční zábava, která bezprostředně navazova-
la. Vlastní výsledky soutě�e lze shlédnout na
webových stránkách www.soustov.eu. 

Jako starosta obce Dla�ov jsem měl radost z
druhého místa dla�ovských malých hasičů a
účasti dru�stva �en z Dla�ova ( toto dru�stvo je
v hasičské soutě�i začátečníkem). Osobně
děkuji v�em,  kteří se na uspořádání soutě�e
podíleli. Nechci jmenovat sponzory, ale i těm
chci poděkovat za podporu, kterou do soutě�e
přispěli.     

Petr Kode�, starosta obce Dla�ov

IIIInnnnzzzzeeeerrrruuuujjjj tttt eeee   uuuu  nnnnáááássss
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Start leto�ní Brnířovské �lapky probíhal v
lehkém letním dě�ti, ale hned po startu se
účastníci řádně ohřáli na horkém je�tě letním
slunci a také stoupáním do kopců, kterých bylo
na trati hned několik. 

Na dé�ť, který provázel celý předchozí roč-
ník, byli pořadatelé řádně připraveni, na návsi
stál veliký stan Sdru�ení obcí Kdyňska, pod
který se ve�li pořadatelé i náv�těvníci dopro-

Brnířovská �lapka podruhé

Během léta je poměrně tě�ké vymý�let a
zaji�ťovat nějaké akce, proto�e vět�ina účinku-
jících  a hostů, v na�em případě předev�ím
dětí, mají prázdniny či dovolenou. Léto je tedy
tradičně vyhrazeno výletům a letos se jich pod-
niklo hodně, byly zajímavé a v některých pří-
padech i poučné.

Mezi nejzajímavěj�í bezesporu patřil výlet
na nejvy��í bod Českého lesa - Čerchov.
Vzhledem k tomu, �e vyjít takový kopec je
fyzicky náročné, za�ádali jsme o povolení vyjet
na vrchol autem. Bylo v�ak nutné, aby nás
někdo oprávněný doprovázel. Měli jsme tu
čest, �e na�ím průvodcem byl přímo ředitel
Městských lesů Doma�lic, pan Ing. Benda.
Ukázalo se, �e je to nejen pocta, ale i velké
�těstí, neboť jsme dostali zevrubný výklad o
Čerchově, okolí a vesnicích, ale té� jsme nav-
�tívili místa, kde je jinak velmi omezený pří-
stup. 

Díky tomu mohli na�i obyvatelé vidět např.
sádku pstruhů. Na Čerchově pak tři výletující
obyvatelé vystoupili na Kurzovu vě�, aby se
pokochali rozhledem do �irého kraje. Opět se

V Domově důchodců si u�ili léta plného výletů

Tenisové kurty v Němčicích si u� vytvořily
stálou skupinu svých přiznivců. Leto�ní sezo-
nu uzavřel turnaj dvojic, ve kterém  se utkalo
devět místních párů. 

V místy velmi napínavém klání nakonec
zvítězil Viktor Bosák s Frantou Vejvančickým,
kteří tak předstihli druhý úspě�ný pár man�ele
Polákovi. Tribunu fanou�ků obsadilo zdravé
jádro němčického tenisu.                           (sh)

Fandové kurtů

Na Brnířovské �lapce jako v�dy nechyběla recese. Text z cedule nad kolem: Na tomto kole ujel do
25.10. 2006 15 634 kilometrů 75letý občan z Brnířova. V současné době je dočasně odstaveno v
důsledku havárie, kterou dokládá prasklá přilba nepochybně zachrániv�í jezdce.

OObbeeccnn íí   úúřřaadd   vv     CChhooddsskkéé   LLhhoottěě
oznamuje, �e mo�tování ovoce 

pro zahrádkáře bude probíhat v říjnu
ka�dou sobotu a� do odvolání,
informace OÚ Chodská Lhota

tel.: 379 798 264

vodného večerního programu. Cyklistické
odpoledne organizovali mladí hasiči z Brní-
řova, kteří zároveň připravili i doplňující dět-
ské soutě�e. 

Trasu závodu, která měla několik variant,
ujeli někteří z účastníků skutečně v závodním
tempu. Absolutním vítězem klání na 62 kilo-
metrů se stal David Kadlec z TJ Sokol
Hluboká v čase 2:31:54.                           (sh)

OO zz nn áá mm ee nn íí
Sbor Českobratrské církve evangelické ve Kdyni oznamuje, �e ze záva�-
ných důvodů nebude letos na podzim ani pří�tí rok pořádat sbírku �atstva
pro diakonii Úpice. Ti, co chtějí �atstvo věnovat, mohou se obrátit na orga-
nizaci Červeného kří�e v Doma�licích.          Star�ovstvo

jim dostalo obsáhlého popisu jednotlivých
míst. I kdy� počasí nebylo příli� ideální, bylo
zata�eno a foukal silný a chladný vítr, patřil
tento výlet podle slov obyvatel k nejlep�ím.

Dal�í poučný výlet absolvovali obyvatelé na
začátku jara, kdy před zastavením na
Výhledech a posezením v jedné z restaurací v
Klenčí pod Čerchovem, nav�tívili klenečský
podnik Chodovia, který se zabývá výrobou
chodské keramiky.

Oblíbené jsou výlety do blízkého okolí, jako
na rozhlednu Koráb, na zříceninu hradu
Rýzmberk či do Doma�lic.

Pravidelně jezdíme do Galerie bratří �pila-
rů, kde kromě stálé expozice pořádají různé
tématické či autorské výstavy. Obyvatelé měli
mo�nost seznámit se a prohlédnout si sbírku
Muzea v Chodském hradu a nebo se mohli
obdivovat modelové �eleznici sestavené do
nejmen�ích detailů s nejrůzněj�ími modely
vlaků a lokomotiv, kterou pro veřejnost zpří-
stupnil jeden �elezniční nad�enec.

Nesmíme opomenout zmínit se o ozdravných
pobytech v nedávno otevřené solné jeskyni,

kterou na�i obyvatelé nav�tívili ji� třikrát. A
tak by se v tomto výkladu dalo je�tě dlouho
pokračovat.

O výlety je ve vět�ině případů velký zájem,
co� nás tě�í. Ale z čeho máme opravdu obrov-
skou radost je, �e výletování se v tomto roce
mohli účastnit i vozíčkáři či jinak pohybově
posti�ení obyvatelé. Je to díky zakoupení nové-
ho automobilu - transportéru - pro přepravu
vozíčkářů. Příkladem je výlet na Babylon spo-
jený s krásnou procházkou okolo přírodního
koupali�tě. A stejně jako jejich samostatně
chodící spolubydlící, měli 21. září jedinečnou
příle�itost nav�tívit divadelní představení v
doma�lickém kulturním středisku.

V neposlední řadě se musíme zmínit o oblí-
bených procházkách do centra Kdyně na kávu
či zmrzlinu. 

Jedinou nevýhodou je snad jen to, �e zájem-
ců o procházky je mnoho, ale bohu�el není v
silách zaměstnanců Domova vzít v�echny
najednou. Přesto se sna�íme vyjít v�em vstříc,
stejně jako v případě samostatných návrhů a
typů od obyvatel na dal�í výlet.                 (dd)
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Co plánují Zahořany
A� na sto padesát seniorů,  ka�dý s osobním

pozváním, se jako ka�doročně i letos sejde 13.
října v Zahořanech. Pod patronací sboru pro
občanské zále�itosti na ně v tamním kulturním
domě čeká od 14 hodin bohatý kulturní pro-
gram, jeho� zárukou je při tomto podniku u�
tradiční Doma�ličanka. 

"A pod pojmem bohatý program, myslím
skutečně bohatý, navíc s občerstvením, " zdů-
razňuje starosta obce Václav Řehák, který na
úvod setkání přítomné seznámí se v�emi inves-
ticemi a novinkami, které pro ně obec v pří�-
tím roce chystá. Tentokrát je hodlá připravit
předev�ím na odkanalizování do nové čističky

První zářijový den organizovala kolovečská
místostarostka Jana Peclová spolu TJ Slavoj
rozlučkový den pro děti s prázdninami.
Připravili pestrý program a děti si jej i přes
nepříznivé počasí u�ívaly. Nejvíce se líbili
sokolníci, kteří ukazovali dravé ptáky.

Hezký příspěvek byl také od majitelů cvi-
čených pejsků, kteří předvedli jejich výcvik.
Odpolednem provázela plzeňská Country
kapela V.O.B.

Nechybělo ani opékání buřtů a spousta her,
které aktivní maminky pro děti připravily.
Jako hosté i soutě�ící byly přizvány také sta-
nětické děti s rodiči.                                       

(OÚ)

Loučení s prázdninami
částí obce Stanětice a Sedlice. "Kopat se začne
v prvním pololetí pří�tího roku. Konečný ter-
mín jsme stanovili na rok 2009. 

O peníze chceme po�ádat teď v říjnu,"
vypočítává starosta. Podotýká, �e jednu z nej-
slo�itěj�ích etap, kterou je obstarávání povole-
ní na ulo�ení přivaděče do země, u� mají téměř
za sebou. Jednání o budoucích smlouvách se
vedla se stovkou vlastníků, přičem� v�e kom-
plikovala nevypořádaná dědictví. 

V současnosti obec právě dokončuje projek-
tovou dokumentaci na celoplo�ný vodovod v
katastrálním území Zahořany-Sedlice-
Stanětice.                                                (sh)

Letní tábory jsou ji� tradičně vyvrcholením
celoroční pionýrské činnosti. Proto�e se na
jaře od na�í pionýrské skupiny oddělila část
členů a zalo�ili vlastní pionýrskou skupinu, tak
jsme letos pořádali "pouze" tři tábory, kterých
se celkem zúčastnilo více ne� 200 dětí.

První tábor se konal na začátku července na
na�í táborové základně v Plichticích. Zúčast-
nila se ho téměř stovka dětí. Leto�ní
hry a soutě�e byly motivované �ivo-
tem pirátů. O tom, jak takový pirát-
ský tábor vypadal, se mů�ete pře-
svědčit na internetových stránkách
tábora http://plichtice.unas.cz.

Na začátku srpna jsme pořádali
hvězdicový vodácký tábor, kterého se
zúčastnilo 50 dětí od první do deváté
třídy. Tábor byl umístěn na veřejném
táboři�ti v Ro�mberku nad Vltavou.
Odtud jsme podnikali výlety do
okolí. Star�í děti se zúčastnily tříden-
ního vodáckého putování, během kte-
rého dojely a� do Bor�ova nad
Vltavou. Kromě vodáckého výcviku
byly pro děti připraveny hry a soutě�e motivo-
vané �ivotem na hradě a v podhradí. 

Ve stejný termín probíhal na základně 
v Plichticích dal�í tábor, kterého se zúčastnilo
60 dětí.

NNNN oooo vvvv iiii nnnn kkkk yyyy   zzzz eeee   SSSS aaaa ffff íííí rrrr uuuu
Tábory jsou úspě�ně za námi a od září se

opět rozjí�dí činnost na�ich oddílů. V leto�ním
roce otevíráme nový oddíl pro děti z prvních 
a druhých tříd a pro před�koláky. 

Máte-li zájem stát se členy tohoto oddílu,
mů�ete kontaktovat oddílovou vedoucí 
Katku Schusterovou na telefonním čísle 
775 057 797 nebo emailem na adrese

katka.schusterova@seznam.cz. Přihlásit se
mů�ete i do dal�ích oddílů - jejich přehled
najdete na na�ich www stránkách
http://safir.pionyr.cz nebo mi mů�ete zavolat
na číslo 603 528 135 (případně poslat email na

skupinar@safir.enca.cz). Rád vám s výběrem
oddílu poradím.

Po uzávěrce tohoto čísla proběhly tři velké
akce. V polovině září to bylo Odpoledne plné
her. Při této akci je pro děti připraveno 10 sta-
novi�ť, na kterých mohou vzájemně porovnat
svoji rychlost a obratnost a podle úspě�nosti
splnění předlo�ených úkolů si pak mohou ve

stánku vybrat hodnotněj�í nebo méně
hodnotnou odměnu. 

O týden později proběhlo Malování
na asfalt - soutě� pro v�echny děti,
které rády malují.

Poslední (prodlou�ený) zářijový
víkend jsme strávili hrami a soutě�e-
mi na základně v Orlovicích.

Bli��í informace o těchto akcích,
stejně jako o v�ech akcích, které 
teprve chystáme, najdete na ji� 
zmíněných www stránkách
http://safir.pionyr.cz.

A u www stránek dne�ní novinky
skončím. Na�e stránky pro�ly přes
léto omlazovací kůrou a tak doufáme,

�e se vám budou líbit a �e vám budou posky-
tovat ty nejčerstvěj�í informace o na�í pionýr-
ské skupině.

Václav Votípka - eNca  
vedoucí PS Safír Kdyně

Místostarostka Jana Peclová si doká�e ochočit
ka�dého dravce.

Bezpečné zábradlí a nový vstup do zahořanského obecního úřadu.                                .       (sh)
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ŘÍJEN
2. - 3. 20.00 Barevný závoj     

(Čína/USA)
5. - 6. 17.00 Ratatouille (USA)
10. 20.00 Warholka (USA)
12. - 13. 17.00    Harry Potter a Fénixův  

řád (VB/USA)
16. - 17. 20.00 Bourneovo ultimátum 

(USA)
19. - 20. 20.00 Medvídek (ČR)
23. - 24. 20.00 Smrtonosná past 4.0 

(USA)
26. - 27..  20.00 Gympl (ČR)
30. - 31. 20.00 Dannyho parťáci 3 

(USA)
LISTOPAD
2. - 3.       20.00 Okam�ik zlomu
6. - 7.       20.00 Ďáblova dílna 
9. - 10. 20.00 Medvídek
13. - 14.  20.00 Koření �ivota
16. - 17.  20.00 Gympl
20. - 21.  20.00 Denní hlídka
23. - 24.  20.00 Kdy� si Chuck bral 

Harryho
27. - 28.  17.00 Ratatouille
27. - 28.  20.00 Kři�ovatka smrti 3 
30. 20.00 Mé druhé já

ŘÍJEN
1. 10. Chodská Lhota, Václavská pouť:

M�e svatá, 10.30 hod. v kostele sv. Václava,
celebruje vikář Kratochvíl; Fotbalové utkání,
15.00 hod. mistrák mezi FK Chodská Lhota -
FK Mutěním; Posezení s hudbou v hostinci 
- U Choda, odpoledne, informace OÚ CH.
Lhota tel.: 379 798 264

3. 10. Kdyně, Vernisá� fotografií Jaroslava
Tou�e, 16.00 hod. ve výstavním sále Muzea
příhraničí, výstava potrvá do 30.11.; pořádá IC
Kdyně, tel.: 379 413 555

6. 10. Černíkov, Co je humny, Knihovna 
v Černíkově ve spolupráci s OÚ připravuje 
2. pě�í výlet. Výlet je plánován na 6. října po
trase Černíkov - Ruchomperk - Stará  Ves -
Her�týn - Příkopy - Rýzmberk - Podzámčí.
Proto�e první výlet měl velký úspěch, zúčast-
nilo se ho cca 60 občanů, rozhodli se pokračo-
vat v poznávání nejbli��ího okolí obce.
Srdečně zvou i přespolní. Informace OÚ 
a Knihovna v Černíkově. 

9. 10. Kdyně, Křest nové desky folkové
skupiny Nezmaři, 19. 30, v sále kina, pořádá
MKS Modrá hvězda; tel.: 379 731 434.

13. 10. Zahořany, Setkání s důchodci,
14.00 hod. v KD; dechová hudba Do-
ma�ličanka, pořádá SPOZ při OÚ v Za-
hořanech 

15. 10. Kdyně, Princezna se zlatou hvěz-
dou, představení pro M� a Z�, pořádá MKS
Modrá hvězda; tel.: 379 731 434

20. 10. Kdyně, Zamykání kdyňských stu-
dánek, pořádá KČT Kdyně, tel.: 604 537 044

Velkým úspěchem se mů�e na začátku nové-
ho �kolního roku pochlubit Základní umělecká
�kola ve Kdyni. Krajský úřad PK ve spoluprá-
ci se Střediskem slu�by �kole ji v Soutě�i o nej-
lep�í ZU� 2006/2007 vyhodnotil jako třetí nej-
úspě�něj�í v kraji. Třetí příčka v  konkurenci
33 uměleckých �kol znamená vyrovnat se vel-
kým �kolám krajského města a některé dokon-
ce předstihnout. Základním kritériem v hodno-
cení byla získaná soutě�ní ocenění �áků ZU� i
samotná účast v soutě�ích okresní, krajské i
celostátní úrovně. Kdyň�tí �áci se nejen účast-
nili, ale přivezli i dlouhou řadu trofejí.

V soutě�i v komorní hře s převahou decho-
vých nástrojů bylo v krajském kole ohodnoce-
no 2. místem smí�ené trio ZU� Kdyně /viz.
fotografie/.Zároveň získalo cenu za klavírní
doprovod.

Také komorní soubory s převahou smyčco-
vých nástrojů vybojovaly v Plzni cenná dvě
první a dvě druhá místa. Největ�ím houslovým
úspěchem �kolního roku v�ak bylo vítězství
malého houslisty Miloslava �obra v celostátní
soutě�i Plzenecké housličky. Dal�ím celostát-
ním oceněním bylo čestné uznání pro zpěvačku
Barboru Balounovou ve III. ročníku Pěvecké
soutě�e Olomouc 2006 s mezinárodní účastí.
Barbora si té� vybojovala v dal�í pěvecké sou-
tě�i Karlovarský skřivánek postup z krajského

Třetí nejúspě�něj�í �kola v kraji

Taneční kurz J. Vostárka 
13. 10 a 10. 11.  prodlou�ená, 

30. 11. Mikulá�ská, 14. 12. závěrečná

KK uu ll tt uu rr nn íí   ss ee rr vv ii ss
27. 10. Kdyně, Podzimní setkání turistů

PK, pořádá KČT Kdyně, tel.: 604 537 044
28. 10. Kdyně, Rozmarný duch, divadelní

představení společnosti Háta, 19.30 hod. v sále
kina, pořádá MKS,  tel.: 379 731 434

říjen; Koloveč, Vítání občánků, 10
nových občánků narozených v roce 2006 a
2007, termín uvedeme na www.kdynsko.cz 
říjen, V�eruby, Setkání důchodců, o�ivení

tradice, informace budou upřesněny na
www.kdynsko.cz

LISTOPAD
5. 11. Kdyně, Vernisá� výstavy ručních

prací Domova důchodců Kdyně, 15.00 hod. v
synagoze Kdyně, výstava potrvá do 30.11.,
synagoga je přístupná ka�dý den od  8.00 do
16.00 hod., pořádá IC Kdyně, tel.: 379 413 555

16. 11. V�eruby, Lampionový průvod spojený
se soutě�í o nejzajímavěj�ího "Skřítka Podzimníčka",
více informací na tel.: 379 779 232

17. 11. Koloveč, Lampionový průvod,
kolem 17.00 hod., startuje se před Z�; pořádá
OÚ Koloveč tel.: 379 494 222

23. 11. V�eruby, "Maturák nanečisto"
aneb historicky první maturitní ples, 20.00
hod. v KD V�eruby, k tanci a poslechu hraje

Relax, vstup dobrovolný, pořádá 4. ročník
Obchodní akademie Doma�lice

PROSINEC
1. 12. Kdyně, Výstava ručních prací

Základní �koly Kdyně, výstava potrvá do
31.12. v synagoze ve Kdyni, pořádá IC Kdyně,
tel.: 379 413 555

1. 12. Koloveč, Rozsvícenecká v Kolovči,
17.00 hod. zahájení Adventu s kulturním pro-
gramem pod vánočním stromem, pořádá OÚ
Koloveč, více informací na tel. 379 494 222

1. 12. Kdyně, Mikulá�ská vycházka, pořá-
dá KČT Kdyně, tel.: 604 537 044

Slibujete si, �e letos o Vánocích napečete
cukroví? Provoníte byt vanilkou, skořicí, při-
pravíte tu zaručeně pravou atmosféru
Vánoc? Přijďte si pro inspiraci do Muzea
příhraničí, kde chystá IC Kdyně ve spoluprá-
ci s paní Martou Zemanovou výstavu největ�í
sbírky formiček v České republice. Příjemnou
atmosféru pomohou vytvořit ji� poslední
týden v listopadu kdyňské prodejny TRUMF
a Voňavý krámek.

6. 12. Vernisá� výstavy formiček, Marta
Zemanová; 15.00 hod. v sále Muzea příhraničí
ve Kdyni, vystoupí pěvecký sbor Radost,
výstava potrvá do 6. 1. 2008, pořádá IC
Kdyně, tel. 379 413 555 

do celostátního kola a korepetitor-pedagog
cenu za vynikající klavírní doprovod.

Zpěváci se tradičně účastní i soutě�ního
klání o nejlépe zazpívanou lidovou píseň -
Lidové písně Rokycany. Odtud si přivezli tři
cenná druhá místa. Také v dal�í ka�doročně
vyhla�ované Soutě�i Konzervatoře v Plzni byli
zpěváci odměněni čestným uznáním.

Pohár pro úspě�nou "ZU�ku"přivezou a
slavnostně předají zástupci Krajského úřadu a
Střediska slu�eb �kolám na veřejném vánoč-
ním koncertě �áků v prosinci.                   (mn)
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Firma AZS 98 s. r. o. - Recyklační centrum stavebních odpadů Plzeň - má několik středisek. V Doma�licích je recyklační centrum na výjezdu po
hlavní silnici na Folmavu odbočka na Trhanov (areál bývalé skládky). Dal�í středisko se nachází ve Stodě. Naleznete ho při výjezdu z města na Stříbro
ve směru na obec Kotovice v areálu bývalého vojenského prostoru. Tyto centra ocení stavební firmy ve městě a okolí, ale i občané, pokud bourají
nemovitosti. Zpětně mů�ete v recyklačním centru nakoupit podkladové vrstvy pod beton apod.   

Provozní doba - Doma�lice: Provozní doba - Stod:
pondělí - pátek - 7. 00 - 15. 30 hodin          pondělí - pátek - 7. 30 - 16. 00 hodin
obsluha skládky tel. 737 225 659                obsluha skládky tel. 737 225 654
Tel. - zástupce středisek Stanislav Motlík - tel. 736 500 342. Po telefonické domluvě - i mimo provozní dobu.

Rekonstruujete a přestavujete a nevíte, kam se stavební sutí či přebytečnou vykopanou zeminou? Potřebujete materiál na zásypy, obsypy, zpevně-
né plochy či vegetační kryt? A předev�ím - chcete u�etřit?

OBRAŤTE SE NA NÁS - AZS 98 s.r.o. středisko Doma�lice a Stod.
U�etříte za skládkovné, nakoupíte levněj�í, ale plnohodnotný a certifikovaný materiál, �etříte �ivotní prostředí, �etříte pohonné hmoty - přivezete

stavební odpad a odvezete pou�itelný materiál, prodlou�íte �ivotnost skládek komunálních odpadů a podstatně omezíte nebo úplně zabráníte vzniku
tzv. černých skládek.

Investoři - ovlivňujte projektanty a dodavatele staveb k vyu�ití na�eho recyklačního centra! U�etříte na skládkovém a stavebních materiálech a�
40%. K recyklaci přijímáme bezdehtový asfalt, beton, �elezobeton, stavební suť a zeminu. K prodeji nabízíme recykláty sutě, betonové a struskové
kamenivo, drcený asfalt ve frakcích 0-9 mm a� 63-120 mm. Dále tříděnou zeminu pro povrchové úpravy 0-9 mm, zeminu 0-16 mm a betonářský
písek. Ka�dý, kdo poctivě smý�lí a cítí s na�í přírodou, mů�e udělat rovnítko mezi pojmy: RECYKLACE = EKOLOGIE

Praxe ukázala, �e v průměru 97 % odpadu navezeného na na�e recyklační centra lze recyklovat a u�etřit tak nejen �ivotní prostředí, ale i omezené
investiční prostředky měst a obcí. Za recyklovatelný odpad mů�eme pova�ovat v�e, co se dá druhotně vyu�ít. Do recyklovatelného stavebního odpa-
du řadíme: stavební sutě (cihly, tvárnice, maltu, keramiku, stře�ní ta�ky, �amot), betony, �elezobetony, materiály ze �elezničního svr�ku, �ivičné kry,
přebytečnou zeminu z výkopů, strusky. Recyklované materiály vznikají vhodnou kombinací drcení a třídění na frakce s ohledem na maximální vyu-
�ití ve stavební výrobě. Jednotlivé druhy recyklovaných materiálů jsou plnohodnotnou a cenově velmi výhodnou náhradou přírodních materiálů a mají
�iroké uplatnění. Vhodnost recyklátů k novému pou�ití ve stavebnictví je ověřována pravidelným prováděním zkou�ek akreditovanou zku�ebnou jak
z hlediska ochrany �ivotního prostředí, tak z hlediska jejich pou�ití.                                                                                                  AZS 98 s. r. o.

AZS 98 s. r. o. - Recyklace stavebního odpadu

Po letech by se měl vrátit �ivot do areálu
Chodských pletáren v Kolovči. Zčásti toti�
v polovině srpna objekt vydra�il místní podni-
katel v autoopravárenství. Ten, jako jediný
zájemce, získal budovu ředitelství s gará�emi 
a dílnami za zhruba tři čtvrtě milionu korun.
Dra�by výrobní haly, její� vyhla�ovací cena
nedosáhla dvou milionů korun, se nikdo nezú-
častnil. Plzeňský exekutorský úřad by měl
proto dvoupodla�ní výrobní objekt s plochou
přes tisíc metrů čtverečních, nabídnout za
poloviční cenu. 

Z hlediska dal�ího rozvoje obce je důle�ité,
aby i druhá část bývalého areálu Chodských
pletáren, vlastní výrobní hala včetně pomocné-
ho skladu a pěti řadových gará�í, na�la brzy
nového majitele. Lze předpokládat, �e s ohle-
dem na dobrý stavebně technický stav budov
tvořících areál, jejich výhodnou polohu a mo�-
nost okam�itého vyu�ití k lehké průmyslové
výrobě či k jiným účelům, bude i o výrobní
objekt při nadcházející dra�bě mezi podnikate-
li a investory zájem. Vyu�ití vydra�ené budo-
vy zatím obec nezveřejňuje, �ivnostník musí
cenu uhradit do 60 dnů. �Pokud je ale vlastní-
kem ná� občan, který má s podnikáním zku�e-
nosti, je pravděpodobné, �e mu bude zále�et na
tom, aby objekt ve středu obce přestal chátrat,�
míní místostarostka Jana Peclová. 

�To, �e část areálu získal nový vlastník je
pro obec dobrá zpráva. Skutečnost, �e nemovi-
tost získal místní �ivnostník, svědčí o tom, �e
podnikatelské prostředí v obci je dobré a obec
se ho bude sna�it i nadále rozvíjet. Zakoupený
objekt bude pravděpodobně vyu�it buď 
k dílenským, opravárenským či bytovým úče-
lům,� doplnil Václav Pergl, starosta obce
Koloveč.                                                 (sh)

Pletárny hledají majitele

V úterý 4. září, se přes Stanětice přehnala
bouřka s kroupami. 

To, na co se vět�ina lidí dívala jen za okny,
kolem �esté hodiny  večer, bylo opravdu děsi-
vé. Padaly kroupy a� centimetr veliké a během
chvíle bylo bílo, �e se daly dělat pěkné sněho-
vé koule. Co� je viditelné na obrázcích.
Taková zima a v létě?

Letní nebe zchladilo horké hlavy
Kroupy ve Staněticích

Vá�ení čtenáři,
rádi zveřejníme va�e příspěvky.

Kdyňsko je tu pro vás.
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V leto�ním roce slaví Český zahrádkářský
svaz 50. výročí od svého zalo�ení. 

Ustavující schůze se konala 2. června 1957
ve Kdyni. Velikou zásluhu na vzniku na�í ZO
mají kdyň�tí včelaři v čele s panem Franti�kem
Vavrochem. Zájem o zahrádkářství způsobila
veliká výstava ovoce, zeleniny a květin, která
se konala v sále Jiskry na podzim 1956. Bylo
vystaveno 1 700 vzorků ze Kdyně a 33 obcí
Kdyňska. Výstava se vydařila a tak dala
impuls k zalo�ení řádné zahrádkářské organi-
zace s tehdej�ím názvem Československý
ovocnářský a zahrádkářský svaz (ČZOZS). 

První nově zvolený výbor ZO zaměřil svojí
činost na vybudování mo�tárny. Je to neuvěři-

Padesát let zahrádkářské organizace ve Kdyni

1. LETNÍ OLYMPIJSKÉ HRY v obci Dobříkov se konaly 15. září 2007. Historii začalo psát  cel-
kem pět dru�stev po pěti závodnících. Soutě�ili v deseti disciplínách např. běh s kolečkem, válení
sudu, chůze na chůdách, �tafeta, hod kladivem, střelba prakem atd. Hry byly ukončeny velkým
ohňostrojem a uha�ením olympijského ohně (na fotografii v pozadí). V�ichni tito závodníci účast
na pří�tích olympijských hrách pro rok 2008 přislíbili.                                                         (oh)

Celosvětová olympiáda v Dobříkově 

Předseda ZO Karel Iha (zleva) a místo-
předseda republikové rady Jan Hinter-
holzinger na oslavě padesátých narozenin
kdyňských zahrádkářů. 

Malebnou kapličku pod lipami opravila
firma Makala. Novou vnitřní i vněj�í omítku 
a vymalování interiérů financovalo město.

Do svátečního dne, pouti, byl uvnitř zavě-
�en také nový obraz, fotokopie sochy světice
Panny Marie Bolestné, její� originál je kvůli
zlodějům uschován na faře. Vysvěcení kaplič-
ky se teprve chystá.                                 (sh)

telné, ale ji� za rok se podařilo mo�tárnu zpro-
voznit a tak ji� v roce 1958 bylo vymo�továno
30 856 kg ovoce. Od té doby se v mo�tárně
nepřetr�itě mo�tuje ka�dý rok. Letos bude
mo�tárna v provozu ji� po padesáté! 

Od počátku k leto�nímu roku bylo zpraco-
váno 700 391 kg ovoce, to je 700 tun.

Av�ak hlavní náplní na�í organizace je
odborná výchova členů s cílem uplatňovat na
své zahrádce co nejvíce znalostí při pěstování
ovoce, zeleniny a květin. Proto ka�doročně
pořádáme řadu předná�ek, zájezdy, výstavy 
a zaji�ťujeme pro členy dostatečný sortiment
hnojiv.

Uplynulých 50 let nás opravňuje, být hrdi na
činnost na�í ZO. Na�e práce byla ji� několikrát
vyznamenána OV-ČZS Doma�lice. Zvlá�tě si
vá�íme ocenění od Ústředí v Praze, které jsme
dostali v roce 1982 a v roce 1992. Také řada
na�ich členů byla oceněna jak OV Doma�lice,
tak i Ústředím v Praze. Na�e ZO patří k nej-
vět�ím na okrese, v současné době máme evi-
dováno 152 členů ze Kdyně a okolí.

Přejeme si, aby i dal�ích 50 let bylo stejně
úspě�ných jako dosud.

Karel Iha, předseda ZO Kdyně

Kaplička u kdyňského hřbitova 
má novou fasádu
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Koloveč�tí v 1.A třídě v letech 1965-1967: Horní zleva: Kraus Miloslav, Tomá�ek Jan, Čí�ek
Sláva, Vrzal Josef,Mare� Josef, Hájek Josef, Váchal Václav, Soupír Antonín, Volf Petr, Mlnařík
Karel. Dolní zleva: Rejthar Miroslav, Veinfurt Jan, Hess Václav, Soupír Franti�ek, Hess Jan. 

A po čtyřiceti letech se to znovu podařilo mu�stvu v tomto slo�ení:
Soupír Antonín, Divi� Miloslav, Kufner Jan, Pergl Tomá�, Homolka Luká�, Milota Jan, Duchoň

Miloslav, Kruml Leo� Dolní řada: Tomá�ek Karel, Částek Vlastimil, Černohorský Miroslav, Lucák
Milan, Homolka Tomá�, Marcel Tomá�, Simbartl Václav.

Koloveč vzdala hold svému fotbalu

Třikrát více rodáků ne� v současnosti �ijí-
cích občanů se se�lo na premiérovém setkání,
které pro ně obec chystala několik měsíců.

Svoji neocenitelnou slu�bu při něm vykonal
společenský stan, který je v majetku Sdru�ení
obcí Kdyňska, proto�e jediné, co snad
Mezholezským nevy�lo, bylo právě počasí.

�V�ichni byli spokojeni, i kdy� moje dojmy
mohou být trochu zkreslené. Ale skutečně
jsem nesly�el názor, �e by si někdo na něco
stě�oval,� zhodnotil premiérový podnik staros-
ta obce Václav Němeček. 

Ono také nebylo na co. Obec hostila ka�dé-
ho příchozího půlkou grilovaného kuřete, toči-
lo se pivo, hrála hudba, mladí hasiči rozná�eli
nejen jídlo, ale i dobrou náladu. Vá�nost vůbec
prvnímu setkání mezholezkých rodáků dodala
m�e v místní kapličce, o dějepisnou osvětu his-
torie obce se postaral Zdeněk Procházka. Ten
byl také autorem pamětní publikace, k této pří-
le�itosti vydané.  Zábavu i trochu adrenalinu
zajistily ukázky hasičských zásahů. 

Sobotu 8. září bude dal�ím generacím připo-
mínat čerstvě zasazený český národní strom -
lípa. Čestného úkonu se zhostily nejstar�í
účastnice, dvě sedmaosmdesátileté rodačky,
přičem� jedna z nich tvrdila, �e jednu lípu svo-
body tu po válce  zasadil u� její bratr. Ocenění
se dostalo i Josefu Sikovi z Frýdku-Místku,
který byl vyhodnocen jako příchozí z největ�í
dálky. Do rodné vsi dorazil po 45 letech, a tak
si odtud odná�el vedle řady vzpomínek a no-
vých zá�itků také lahev �ampaňského. 

�My řadu z těch dávných sousedů u� ani
neznáme,� kroutil hlavou místostarosta Jan
Haas. Právě pro o�ivení paměti byla připrave-
na výstava fotografií, která dokumentovala 
i srovnávala mezholezká stavení v běhu času. 

Organizace a příprava svátečního dne si
vy�ádaly hodně úsilí a nad�ení nejen od pra-
covníků úřadu, ale i řady dobrovolníků v obci.
Zajisté se to v�ak vyplatilo. V�dyť ti, co se tu
jednou potkali, se k sobě budou mnohem čas-
těji vracet.                          Sylva Heidlerová

Potkali se 
v Mezholezích

Velkou slávu za�ila Koloveč ve chvíli, kdy
se vrátila do I. A třídy. 

Při té příle�itosti nezapomněli ani na mata-
dory kolovečského fotbalu. V polovině srpna
postavili společenský stan a starou gardu oce-
nili pamětními medailemi. Pro jistotu ale u�
nyní vychovávají své nástupce, které vidí v
mláde�i a dětech. 

V obci hraje:
dorost - krajskou soutě�
star�í �áci - krajský přebor
mlad�í �áci - krajský přebor
mini�áci - star�í a mlad�í přípravka 
Dosavadní výsledky leto�ní sezóny: 
Koloveč - Luby 5:0                 
Zbiroh - Koloveč 1:5Koloveč - Blovice 5:0
Chlumčany - Koloveč 3:4
Koloveč - Chotíkov 1:0 

Pod zá�titou OÚ V�eruby se na Hájku
uskutečnila pouťová zábava, která sem po
letech přilákala lidi z celého okolí. 

Před nepřízní počasí ochránil v�echny
stan zapůjčený od Sdru�ení obcí Kdyňska a
musíme potvrdit, �e jeho koupě byla velmi
dobrou investicí. 

K tanci a poslechu hrála Hájenka, se kte-
rou si zatančil či zazpíval snad ka�dý ze
zaplněného stanu. Jsme rádi, �e se zábava
vydařila a dík patří v�em, kteří se o to
zaslou�ili.                                           (rr)

Hájecká pouť

závod 4 Klatovy
Nádra�ní 473/3
339 01 Klatovy

tel.: 376 375 711
fax: 376 375 713

obchodní zastoupení
Doma�lice

Břetislavova 88
344 01 Doma�lice

tel./fax: 379 722 378
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Srpnový branný závod pro své rodiče, dědy a babičky nachystaly děti v Dobříkově. Na start
při�lo 22 závodníků, kteří se po rozlosování rozdělili do dru�stev (dvojic). Po trase ve směru
na Smr�ovice plnily úkoly ze zdravovědy, střelby, topografie atd. Nejtě��í úkol pak ale čekal
v cíli na koupali�ti, a sice pití piva na čas. Poté se závodníci odebrali zpět do Dobříkova, kde
čekalo třicet otázek z historie obce. Nejlep�ích výsledků dosáhla dvojice Jan KHIN, Jana
PÁLKOVÁ. Po diskotéce děti tleskaly a rodiče děkovali. 

Starosta Mezholez V. Němeček (zleva) sází lípu, je� dokumentuje první setkání rodáků obce v historii.

Hadráci zůstali Kdyňsku věrni i v de�ti a chladu. Na tradiční sraz velorexů na Hájovně jich dorazilo
osmnáct, majitelé byli stateční a nocovali v chatičkách. S těmi posledními nás opustilo i letní počasí.

�est set padesát let slavila obec Loučim. S její
historií seznámila gratulanty místostarostka
Jana Dirriglová, která je samozřejmě mlad�í.

Starosta Mrákova J. Janeček (uprostřed) stojí
na zcela novém domácím hři�ti a vysvětluje
jeho výhody  J. Löffelmannovi a  Z.  Květonovi. 
A nebo se prostě jen raduje a ví dobře proč.

Leto�ní léto na KdyňskuLeto�ní léto na Kdyňsku


